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15/2011. 

 
JEGYZİKÖNYV 

 
 
Készült: Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 2011. október 21-én 
megtartott ülésérıl. 
 

Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 

Pócs István polgármester: 

Köszönti a meghívott vendégeket, a Képviselı-testület tagjait. Megállapítja, hogy a testület 5 
fıvel jelen van, két képviselı távolléte igazolt, az ülés határozatképes, azt megnyitja.   
Jegyzıkönyvvezetınek Kalmárné Kovács Andreát javasolja. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
Jegyzıkönyv hitelesítınek felkéri Hugyecz János és Brassai Péter képviselıket. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
Javasolja, hogy a „Jelentés a két ülés között végzett munkáról” c. napirend elıtt a 
„Megemlékezés az 1956-os forradalomról és a Magyar Köztársaság kikiáltásának 

évfordulójáról” c. napirendre kerüljön sor.  
A meghívón szereplı további napirendi pontokat változatlan sorrendben javasolja megtárgyalni 
a Képviselı-testületnek. Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
 
 
NAPIREND 1./ Megemlékezés az 1956-os forradalomról és a Magyar Köztársaság 
  kikiáltásának évfordulójáról  
  Elıadó: Pócs István polgármester 

 

HIMNUSZ 

Pócs István polgármester: 
Az ünnepi beszéd írásban csatolva a jegyzıkönyvhöz. 

 
 
NAPIREND 2./ Az önkormányzat és egyház, társadalmi szervezetek, egyesületek,  
  önszervezıdések kapcsolatának értékelése  
  Elıadó: Pócs István polgármester 
 
Pócs István polgármester: 
A Képviselı-testület írásban megkapta a civil szervezetek tájékoztatóit. Sajnálatos módon a 
civil szervezetek közül csak a Mátrai Visszhangok Zenei Közhasznú Egyesület vezetıje van 
jelen. Kéri a jelenlévı egyesületi vezetıt, hogy amennyiben szóbeli kiegészítése van-e a 
napirendre vonatkozóan, azt tegye meg.  
 
Nagy Józsefné a Mátrai Visszhangok Zenei Kh.Egy.veztıje: 
Megköszöni az önkormányzatnak a Nemzetközi Kórustalálkozó megrendezéséhez nyújtott 
támogatását, valamint a kórus próbáihoz a terem térítésmentes biztosítását, melyet továbbra is 
kérnek. 
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Sajnos az Idegenforgalmi és Vállalkozói Központ ez évben nem tudott sem nekik sem más civil 
szervezetnek segíteni – gondol itt az eszközök használatára, pályázatok, dokumentációk 
elkészítésére -, igaz a berendezések anyagi okokból nem mőködtek. Továbbá sokat jelent az ott 
dolgozók hozzáállása is – nem csak civil szervezetek részérıl, hanem vállalkozások részérıl is 
érkeztek erre vonatkozóan negatív visszajelzések. Megemlíti, hogy késedelmesen szereztek 
információt pl. a jogdíj fizetési felhívásról is, mely az Egyesületnek anyagi hátrányt keletkeztet 
(az Egyesület székhelyeként az IVK van bejelentve.) 
 
Pócs István polgármester: 
Köszöni az észrevételt, vizsgálni fogják az IVK mőködését, valamint azt, hogy hogyan tudnak 
nagyobb segítséget nyújtani a civil szervezeteknek. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Mint az Oktatási-, Mővelıdési és Sport Bizottság elnöke kéri az Egyesület vezetıjét, hogy 
egyeztessenek a decemberi adventi programokra vonatkozóan. 
 
Nagy Józsefné a Mátrai Visszhangok Zenei Kh.Egy.veztıje: 
Az eddigi hagyományoknak megfelelıen „arany vasárnap” szombatján kerül sor a 
hangversenyükre, vasárnap pedig a Római Katolikus Templomban lesz karácsonyi koncert. 
Nekik is segítség lenne, ha a Bizottság év elején tudatná az Egyesülettel, hogy a kórust mely 
programok érintik az év folyamán, milyen rendezvényeken tartanának igényt szereplésükre. A 
kórustagok is zokon vették, hogy a Falunapi programokra nem kaptak meghívást, ezt nem 
konkrét fellépésre érti, hanem a részvételre gondol. Valamint többek észrevételét továbbítja, 
miszerint a falunapi programok keretében államalapító Szent István király szobrának 
megkoszorúzására nem került sor.  
Észrevételezi, hogy az ünnepi szentmisén egy illetı fotózott, aki egy közösségi oldalon úgy 
tüntette fel a templomi eseményt, mintha nem lett volna résztvevıje. Ezt megcáfolja, mert a 
szentmisének szép számú résztvevıje volt. Kéri az illetı felelısségre vonását, mert ezt 
felháborítónak tartja. Ez is a rendezvény része volt, a Hírmorzsákban is fel volt tüntetve a 
programok részeként. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
A fotót készítı személy kilétérıl nincs tudomása a testületnek, ezért felelısségre vonásra sem 
kerülhet sor, illetve nem a település hivatalos honlapján történt a közzététel, nem is tehetik 
meg.  A képviselı társaival együtt részt vettek minden falunapi eseményen, de a Szentmisével 
egy idıben más program is zajlott, amelyen részt kellett venniük. A fıtisztelendı úrral 
egyeztetett a kenyérszenelésrıl, melyre a templomban került sor.   
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
A falunapi programokat nagy dilemma elızte meg, hogy egyáltalán megszervezzék-e ilyen 
körülmények között.  
 
Hugyecz János képviselı: 
Mint magánember lehet jelezni az észrevételt, de mint testületi tag nem teheti meg, mert nem a 
település hivatalos honlapjáról van szó. 
 
Pócs István polgármester: 
Az Idegenforgalmi és Vállalkozói Központ új helyre költözésével reméli, hogy nem lesznek 
hasonló problémák, mint amiket az Egyesület vezetıje is említett, jobb feltételekkel, szakmai 
felügyelettel fogják végezni a szolgáltatást. 
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Nagy Józsefné Mátrai Visszhangok Zenei Kh.Egy.Elnöke: 
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a Mátrai Visszhangok Vegyeskar október 22-én szombaton az 
„Éneklı Magyarország” Regionális Kórusfesztiválra kapott meghívást, mely Egerben a 
Bartakovics Béla Közösségi Házban kerül megrendezésre. A rendezvényen a recski kórus kb. 
13,30 - 15,00 óra között fog szerepelni. Az eseményre minden érdeklıdıt szeretettel várnak. 
 
Pócs István polgármester: 
Megköszöni az Egyesület vezetıjének eddigi áldozatos munkáját, amelyet a település kulturális 
életének érdekében végez, és további tevékenységéhez is sok sikert, jó egészséget kíván. 
Köszöni a testületi-ülésen való részvételét.   
 

SZÜNET 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy a napirendre vonatkozóan tegyék meg további kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Elmondható, hogy általában minden civil szervezet hiányolja az önkormányzat anyagi 
támogatását. A Nemzeti Civil Alap – a civil szervezeteket összefogó szervezet ülésén is 
elhangzott, hogy pályázatokat kell írni és támogatókat – szponzorokat - kell keresni. A sport 
támogatásával kapcsolatban elmondja, hogy éves szinten ezt a tevékenységet 1.600.000.-Ft-tal 
támogatja az Önkormányzat, hiszen a sportcsarnok üzemeltetése ennyibe kerül. A lakosság 
másik része pedig azt kéri számon, hogy miért fordítanak erre ennyi összeget. 
A labdarúgó csapattal kapcsolatban elmondja, hogy vannak olyan 18-24 év közötti fiatalok, 
akik máshol fociztak, de hazajöttek és vállalják, hogy tavaszig a jövı évi bajnokságon való 
indulásukhoz megteremtik a fedezetet. Ezért sokat tesz Gál Gábor az SE jelenlegi elnöke. 
Megjelentették a recski labdarúgás 75 éves történetérıl szóló kiadványt, melyet egy 
emlékünnepség keretében hoztak nyilvánosságra. 
Van kb. 70-100 ember, aki azt mondja, hogy a sportot nem támogatják és van másik 1500 
ember, aki azt mondja, hogy túlzásba is viszik. Ennyire lehet Recsken megfelelni ennek a 
feladatnak.  
A civil szervezetekkel kapcsolatban elmondja, hogy legjobban a Mátrai Visszhangok 
Vegyeskarra, az Örökzöld Nyugdíjas Közhasznú Egyesületre, lehet számítani – akik minden 
rendezvényen – a környezı településekén is – részt vesznek. Az Önvédelmi Egylet is minden 
rendezvény biztosításában közremőködik. Az Erdélyi Barátok Köre havonta legalább egyszer 
színvonalas kulturális rendezvényt szervez a településen, önfenntartók. 
Azok a civil szervezetek, akik valamilyen módon saját, illetve a falu érdekben mőködni 
szeretnének, azok tesznek is ennek érdekében, meg tudják érteni a jelenlegi helyzetet. 
A faluban nagy szükség lenne egy komoly pályázatíróra. Az nem elegendı, hogy figyelik a 
pályázatokat, igény lenne arra is aki megírja és lebonyolítja a számlanyitástól a 
szerzıdéskötésig.  
Véleménye szerint az IVK-ban a rövidtávú foglalkoztatás ideje alatt a munkavállalónak nincs 
lehetısége betanulni a pályázatírásba.  
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Régebben a humán infrastruktúra jobb volt az IVK-ban – többen voltak, a munkavállalók 
hozzáállása is más volt – illetve hosszabb idı állt rendelkezésükre, hogy eleget tegyenek a 
feladatnak. De akkor is kikötötték, hogy pályázatot nem írnak, hanem csak figyelik a megjelenı 
pályázatokat, arról értesítést küldenek az igénylıknek és segítséget nyújtanak a pályázatok 
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adminisztratív elkészítésében. A civil szervezeteknek az volt a nagy könnyebbség, hogy a 
pályázati dokumentáció egy helyen volt kezelve és nem nekik kellett figyelni az ezzel 
kapcsolatos feladatokat és határidık teljesítését, illetve segítséget kaptak az elszámolások 
adminisztrációjának elkészítéséhez. 
A könyvtár vezetıjének felügyelete mellett remélhetıleg többet és jobban fognak a 
közfoglalkoztatottak ténykedni, talán következetesebb és pontosabb munkát végeznek majd.  
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
Az Önvédelmi Egylet tájékoztatójának az utolsó mondatával kapcsolatban elmondja, hogy a 
térfigyelı kamera kiépítését mindenképpen támogatja. Ez jelentısen segítené a rendırség és 
polgárırség munkáját.  
Továbbá többen jelezték a településrıl – idısek is –, hogy gyakran kapnak olyan 
telefonhívásokat, amikor valaki érdeklıdik az állapotuk stb. iránt – és segítségnyújtást 
ajánlanak fel. Ezek lehetnek csalók is – de lehetnek olyanok is, akik szolgáltatást szeretnének 
biztosítani. Kérdése, hogy tudnak-e errıl? 
 
Törökné Tóth Mária Alapszolgáltatási Központ vezetıje: 
A pétervásárai „Aranykapu Kistérségi Humán Szolgáltató Központ” végez hasonló felmérést, a 
jelzırendszeres házi segítségnyújtással kapcsolatban, de a munkatársaival - vele együtt - 
személyesen keresik fel az idıseket, illetve a szociálisan rászorulókat. Így is sokszor 
bizalmatlanok az idısek. 
Arról van tudomása, hogy a faluban van olyan személy, aki idıs emberek gondozását vállalná. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
A Nyugdíjas Közhasznú Egyesület tájékoztatójában szerepel, hogy a Heves Megyei 
Rendırkapitányság az egyik foglalkozáson tartott nekik elıadást arról, hogy mire kell vigyázni. 
 
Pócs István polgármester: 
A közeljövıben ezt a tájékoztatót meg fogja ismételni a Rendırkapitányság a település 
lakosságának biztonsága érdekében. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Idısek érdeklıdtek nála arról is, hogy vannak-e olyan személyek a faluban, akik bármilyen házi 
munkát elvállalnának   – főnyírás, favágás stb. – mert ık nem tudják, hogy kinek lehet szólni. 
Kérik a segítséget, hogy adjanak nekik arról tájékoztatást, hogy kik lehetnek ezek a személyek.    
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Ilyen szolgáltatást a házi szociális gondozás keretében is nyújtunk. Ennek a díjtételét gondozási 
díjként kell megfizetni. Nagyon fontos lenne az Idısek Klubja és házi szociális gondozó 
szolgálat finanszírozása szempontjából, ha növekedne az ellátottak száma, így az 
Önkormányzatnak ez a szakfeladata legalább „null szaldós” lehetne. Az Alapszolgáltatási 
Központ vezetıje és munkatársai is sokat tettek már annak érdekében, hogy a gondozottak 
létszáma folyamatosan növekedjen.  
Nem lenne szerencsés, ha mi olyan személyek „munkaközvetítésével „ foglalkoznánk akik 
alkalmi munkavégzés keretében végzik ezt a munkát. Így nem növekszik a gondozást igénylık 
száma. 
 
Törökné Tóth Mária Alapszolgáltatási Központ vezetıje: 
Nem csak az idısekre terjed ki a szolgáltatásuk, ez tévhit, hanem bárkire, aki rászoruló, 
egészségi állapota indokolja - és fel tudja venni a gondozottak közé. 
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Kochné Holló Edit képviselı: 
Továbbra is az a véleménye, hogy szükség lenne olyan vállalkozó fiatal szakmunkásokra 
(villanyszerelı, kımőves stb.) akik el tudnák végezni ezeket a munkákat.  
 
Szerémy Béla Munkáspárt helyi vez. 
A társadalom számára fontos lenne a civil szervezetek tevékenysége. Valahogy a civil 
szervezetek figyelmét is rá kellene arra irányítani, hogy a gazdasági feltételeiket próbálják meg 
valamilyen módon saját maguknak megteremteni. A pályázati lehetıségek nagyon jók, de 
nagyobb szakmai felkészültséget igényelnek. Az Európai Unió gazdasági helyzetét tekintve az 
várható, hogy a pályázatok finanszírozása is egyre kisebb mértékő lesz.  
Régebben a nagy cégek (Ércbánya, Kıbánya Vállalat, szakszervezetek stb. – sokszor állami 
pénzbıl – jelentısen tudták támogatni a helyi kultúrát. A magántıke már nem karitatív 
intézmény, ez már nem fog ilyen társadalmi feladatokat finanszírozni, mivel ott is komoly 
problémák mutatkoznak. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A civil szervezıdés nem arról szól, hogy egy bizonyos csoport a közösség pénzét, a saját 
érdekeinek megfelelıen segít elkölteni. A civil szervezıdések azon az alapon jönnek létre, 
hogy egy bizonyos csoportot közös érdeklıdés összeköt. Ez emberi kapcsolatokról szól, 
melyek véleménye szerint pénzért nem vásárolhatóak. Sajnos tény, hogy az idıs emberekre 
senki nem nyit ajtót. Ennek oka az emberek egymástól való elidegenedése, egyben a civil 
társadalom kudarca is. Az is sajnálatos, hogy az emberek másik iránt való érdeklıdése abban 
nyilvánul meg, hogy lehetıleg rosszat terjesszenek egymásról, valótlanságot állítsanak, a másik 
becsületébe gázoljanak. Sajnos ezt a tényt támasztotta alá a Mátrai Visszhangok Közh.Egy. 
elnökének az augusztus 20-i templomi mise kapcsán készített fotókkal kapcsolatos észrevétele 
is. Ezekkel az emberekkel szemben természetesen senki nem emeli fel a szavát.  
Recsk elsı civil koncepcióját évekkel ezelıtt készítette el. Ez volt az elsı olyan dokumentum, 
ami fölkerült az akkori honlapra. Sajnos azóta nem tett hozzá senki egy gondolatot sem, talán el 
sem olvasták. Ez elszomorító.  
 
Hollóné Bódi Katalin általános iskola igazgatója: 
Megcáfolja azt az állítást, mely szerint a sportot nem támogatják. Évek óta helyet biztosítanak 
az iskola tornatermében - ingyen és bérmentve – pl. az asztalitenisz szakosztálynak és más 
sportcélú tevékenységeknek is. Évek óta biztosítják a tornatermet a foci edzésekre is, amikor 
már a sportcsarnokot nem főtik.  
 
Pócs István polgármester: 
Megköszöni Szerémy Béla bácsi és a jegyzı asszony valamint az iskola igazgatójának értékes 
hozzászólását. Kéri a Képviselı-testülettıl is, hogy utasítsa vissza azokat az állásfoglalásokat, 
jogtalan követeléseket, melyek szerint semmilyen módon nem támogatja az Önkormányzat 
ezeket a civil szervezeteket. Igenis erısen támogatják ıket, erejükön felül is. A fenntartási 
költségek, biztosítását természetesnek tartják a civil szervezetek – azonban ennek költségei is 
az Önkormányzatnál jelentkeznek.    
A Horgászegyesület tájékoztatójára vonatkozóan elmondja, hogy a következı ülésen tárgyalja a 
testület napirendként.  
Kéri, hogy a jegyzı asszony ismertesse a határozati javaslatot az elhangzott vélemények 
alapján. 
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Varró Gyuláné jegyzı: 
Ismerteti a határozati javaslatot, mely szerint azt állapítja meg a Képviselı-testület, hogy a 
településen mőködı civil szervezetek egy része úgy értékelik az együttmőködést, hogy az csak 
anyagi alapokon mőködhet. A képviselı-testület álláspontja, hogy jó lenne, ha a civil 
szervezetek körében nagyobb hangsúlyt kapna az egymásra figyelés, a településen élık 
összetartásának erısítése. 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki a 
határozati javaslatot elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangúan elfogadta a javaslatot. 
 

89/2011.(X.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta 
„Az önkormányzat és egyház, társadalmi szervezetek, egyesületek, 
önszervezıdések kapcsolatának értékelése”-rıl készült beszámolót. 
1. Az Önkormányzat egyrészrıl elismeri, megbecsüli a civil szervezetek 

helyi közéletre gyakorolt hatását és támogatja a kultúra, a 
közmővelıdés, a hagyományok ápolása, a nevelés-oktatás, a szociális 
és karitatív tevékenység, az arra rászorulók megsegítése, az egészséges 
életmód a sportolás feltételeinek megteremtése, a közrend és 
vagyonvédelem, továbbá az esélyegyenlıség megteremtése terén 
végzett tevékenységüket. 

2. Másrészrıl megállapítja, hogy a civil szervezetek támogatására tett – 
több éve tartó - erıfeszítései ellenére, a civil szervezetek és a helyi 
önkormányzat együttmőködése néhány esetben nehézségekbe ütközik.  
Az együttmőködés több esetben csak a pénzügyi kapcsolatok területére 
koncentrálódik: elsısorban „támogatás” szemlélető, azaz a civil 
szervezetek a juttatott pénzt egyfajta adománynak tekintik. 
Néhány civil szervezet a támogatásért cserébe konkrét szolgáltatást 
nyújt, olyat amelyet az  önkormányzat egyébként ellenszolgáltatásért 
vehetne csak igénybe (pl. a nyugdíjasklub közremőködése 
rendezvények szervezésében, kórus fellépése az önkormányzat által 
rendezett ünnepségeken stb.). Mások a támogatást az önkormányzat 
kötelességének tartják, nem élnek a testületi üléseken való részvétel 
lehetıségével, az önkormányzati döntéshozatalt sem segítik vélemény 
alkotásukkal.  
Az önkormányzat számára ezért néhány esetben kérdéses, hogy 
érdemes-e az adott civil szervezetet a lakossági csoportok valós 
képviselıjének tekinteni, vagy csak egy szőkebb, „alternatív” 
csoportérdek képviselıi, akik a civil tevékenységet csupán önmaguk 
szórakoztatására gyakorolják. 

3. A fentiek miatt a testület indokoltnak tartja a civil szervezetek jövıbeni 
anyagi és egyéb támogatásának felülvizsgálatát, és kölcsönös, 
szerzıdésen alapuló együttmőködés feltételeinek újbóli 
meghatározását. 

 
Határidı: 2012. március 30. 
Felelıs:  polgármester  
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INDÍTVÁNYOK, BEJELENTÉSEK 
 
Pócs István polgármester: 
Az indítványok, bejelentések elıtt tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a START - munkaprogram 
elindult a településen, szépen haladnak a csapadékvíz elvezetéssel, az illegális szemét-
lerakóhelyek megszüntetésével. A munkájukkal személy szerint most elégedett.   
A védınıi szolgálat helyiségeinek teljes felújítását – több évtizedes mulasztást pótolva - 
közmunkások bevonásával az Önkormányzat végrehajtotta.  
Bejelentése, hogy a választásokat követıen az új képviselı-testület – személyi javaslatra – úgy 
döntött, hogy mindenfajta tévhiteket, félreértéseket eloszlatva független könyvvizsgálatot 
végeztessen nem megyei, hanem kívülálló könyvvizsgálókkal.  
Ez a vizsgálat befejezıdött. A jelentést a képviselık írásban megkapták. A vizsgálat olyan 
megállapításokat nem hozott, ami alapján büntetı feljelentést lehetne tenni bárki ellen is. 
Törvényesen mőködött az Önkormányzat, természetesen ahol munka folyik olykor hibákkat is 
elkövetnek. Alkalomszerően olyan döntést is hoztak, amit jobban át kellett volna gondolni – pl. 
az állami feladat átvállalása a mentıállomás létesítése kapcsán -. Erre nagy szükség volt, de a 
környezı települések bevonása nélküli bevállalása – akiknek sokkal inkább érdeke volt a 
megvalósulása - nagyobb odafigyelést igényelt volna. A központi orvosi ügyeletre vonatkozóan 
most kellett a hét település vezetését megkeresnie, hogy az új helyre költözéssel járó 
többletkiadást létszámarányosan vállalják át. Ezt is korábban kellett volna megtenni.  
Jól tudjuk, hogy az ÁNTSZ folyamatosan csak ideiglenes mőködési engedélyt adott a 
háziorvosi, központi orvosi ügyelet részére. Az új épületre nagy szükség volt, de a  
megvalósítás mikéntje kívánni valókat hagyott maga után.  
Nyilvános a könyvvizsgálói jelentés. Aki meg szeretné tekinteni elolvashatja a Képviselı-
testület tagjainál. 
Kéri, hogy a Képviselı-testület a jelentést ebben a formában vegye tudomásul. 
Kérdése, hogy a könyvvizsgálati jelentéssel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, észrevétele. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
A jegyzı asszony kiegészítésével együtt javasolja elfogadni. 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri a könyvvizsgálatot elfogadni, mely szerint a Képviselı-testület kérésének a polgármester 
eleget tett. A könyvvizsgálat lezárult, melynek megállapításai olyan elmarasztalást nem hozott, 
amely felelısségre vonást indokol. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
A könyvvizsgálói jelentés azon részeihez, amelyek téves megállapításokat, értékeléseket 
tartalmaztak –  a jegyzı észrevételt főzött. Javaslata, hogy a jelentést ezzel az észrevétellel 
együtt vegye tudomásul a testület.  
 
Pócs István polgármester: 
A könyvvizsgálatra vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy 
aki a könyvvizsgálói jelentést a jegyzı asszony által tett észrevétellel együtt elfogadja, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a jelentést. 
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90/2011.(X.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete 
megtárgyalta a 85/2010. (XI.23.) önkormányzati  határozattal 
elrendelt könyvvizsgálói jelentést - az önkormányzat 
jegyzıjének hozzáfőzött észrevételeivel együtt - egyhangúlag 
elfogadja.  
A testület megállapítja, hogy a könyvvizsgálói jelentés nem 
tartalmaz olyan megállapítást, amely bárkire nézve 
felelıségre vonást indokolna. 
 
Határidı: azonnal  
Felelıs: polgármester 

 
Nagy Sándor Jobbik Magy.Mozg. Recski Alapsz. elnöke: 
Kérdése, hogy mi szükséges ahhoz, hogy a Várbükki utca két végébe fekvı rendırt 
helyezzenek el? Véleménye szerint az utcában nagyon sok kisgyermekes család lakik. Az 
átmenı forgalom olyan mértékő, hogy lassítani szükséges. Ha kell aláírásgyőjtést is szerveznek 
az ott lakók.  
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Az említett utca egyik része önkormányzati út, azonban a másik része közút. A fekvı-rendır 
elhelyezésének feltételekrıl tájékoztatást kell kérnie, ezért a kérdésre, késıbb tud választ adni. 
  
Nagy Sándor Jobbik Magy.Mozg. Recski Alapsz. elnöke: 
Tapasztalta, hogy Recskért recski embernek mennyire nehéz valamit tenni. Mindenki elıtt 
ismert, hogy győjtést szervezett a Székelykapu felállításáért. A Székelykapu idıközben 
elkészült. A bekerülési költségnek mindössze 10 %-át sikerült összegyőjteni a településen. 
Sajnos a cél érdekében szervezett Nóta-est után úgy látta, hogy ez a projekt nem valósulhat 
meg. De mégis úgy döntött a körülmények ellenére, hogy bár saját költségén fejeztette be, még 
sem a saját háza elıtt, hanem köztéren állíttatja fel  - tervei szerint a Várbükki úton lévı park 
bejáratánál, ahol a „kettıs kereszt” is elhelyezésre került - annál is inkább, mert ide készült. 
Sajnos még az Erdélyi Barátok Köre sem támogatta ebben a projektben.   
Kérése ezzel kapcsolatban, hogy erre az egy alkalomra a Képviselı-testület mentesítse azon 
helyi határozat alól, mely szerint a köztérre szánt mőalkotást csak lektorátusi bírálat után lehet 
kihelyezni. Ez jelentıs pénzügyi vonzattal járna, melyet már nem tud átvállalni. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A lektorátusi vélemény szükséges a köztérre szánt mőalkotások elhelyezéséhez. Igaz tetemes 
pénzösszeget kell ezért kifizetni. Ez nem helyi rendelet, de hatályban van a jogszabály, ami 
alapján korábban eljárt a testület. Viszont ezen a területen elhelyezett mőalkotást már korábban 
lektorátus véleményezte, és ez nem zárja ki, hogy ilyen jellegő építmény elhelyezésre kerüljön 
– az Önkormányzat eldöntheti, hogy a kérésnek helyt kíván-e adni.  
Mivel a székelykapu stílusában illeszkedik a már elhelyezett mőalkotáshoz, és ezzel egyben a 
terület arculatát is meghatározta, a Képviselı-testület döntésétıl függ, hogy igényli-e a 
lektorátus ismételt véleményét.  
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Javasolja, hogy ebben az esetben tekintsenek el a lektorátusi véleményezéstıl. 
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Pócs István polgármester: 
A javaslatra vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
egyetért azzal, hogy a székelykapu közterületen történı elhelyezéséhez tekintsen el a 
lektorátusi véleményezéstıl, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a jelentést. 
 

91/2011.(X.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete 
megtárgyalta a Jobbik Magyarországért Mozgalom recski 
alapszervezete vezetıjének székelykapu felállítására 
vonatkozó kérelmét a Várbükki és Ifjúság út 
keresztezıdésében található községi parkban. 
Az MMIKL Képzı – és Iparmővészeti lektorátustól származó 
19/2010. (III.25.) önkormányzati határozattal elrendelt és 
megkért szakvélemény a területen kettıs kereszt emlékmőként 
történı elhelyezéséhez hozzájárult. 
Fentiek miatt a testület egyhangúan úgy döntött, hogy 
ismételt szakvélemény kérésétıl eltekint, és hozzájárul a park 
bejáratánál a székelykapu elhelyezéséhez.  
 
Határidı: 2011. december 31. 
Felelıs:  polgármester 

 
 
Pócs István polgármester: 
További kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért megköszönte a részvételt és az ülést 17,40 
órakor bezárta.  

K.m.f. 
 

 
 Pócs István Varró Gyuláné 

 polgármester címzetes fıjegyzı 

 

 

 

Hugyecz János Brassai Péter 

 jegyzıkönyvhitelesítı jegyzıkönyvhitelesítı 


